
jeg startede som damper for ca 3 år siden med et ganske alm. startsæt, som var langt fra effektivt 

nok til og få mig væk fra de halvanden til to pakker cigaretter om dagen som jeg røg dengang, så 

efter et par måneder faldt jeg tilbage til cigaretterne igen.. derefter røg jeg alm. cigaretter ca i et 

halvt års til inden jeg besluttede mig for og prøve igen, denne gang med et lidt mere "alvorligt" sæt 

af udstyr. og vil glædeligt sige at det var det der skulle til, så for godt to år siden røg jeg min sidste 

cigaret. og har løbende mindsket mængden af nikotin i min væske fra 18mg til 3mg.  

nu vil politikerne så forbyde udstyr af denne klasse som rent faktisk har den bedste chance for og 

holde folk væk fra cigaretterne, det syntes jeg er uacceptabelt. 

jeg er skam for at der kommer en regulering af markedet, som f.eks på væskerne, og en 

aldersgrænse på 18 år er jeg også en stor fortaler for, det sagt så er jeg massivt imod den måde 

dampudstyr skal kontrolleres på, som f.eks max 2ml tanke,de må ikke kunne lække og så videre. det 

vil faktisk gøre alt udstyr på markedet ulovligt i danmark og reglen med at nyt udstyr skal anmeldes 

6 måneder i forvejen vil få mange(hvis ikke alle) butikker der sælger dampgrej til og måtte dreje 

nøglen om, og skabe endnu flere arbejdsløse i danmark. er også stor modstander af det punk hvor 

politikerne vil sidestille dampen med tobak. da det ikke er tobaksrygning men derimod et middel til 

og stoppe med rygning, og det burde ikke sidestilles med cigaretter, i så fald burde nicorette 

tyggegummi, spray og andet også sidestilles med tobaksrygning. 

 

med venlig hilsen  

Michael Visti Bøgh Jensen  
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